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Betreft: Schriftelijke vragen Internationale studentenstad Venlo

Geacht College, 

Vanwege onder andere de zeer grote druk op de huizenmarkt in met name de Randstad, 
overweegt het kabinet maatregelen om de instroom van internationale studenten aan 
banden te leggen. Veel studenten komen naar Nederland om te studeren vanwege de hoge 
kwaliteit van het onderwijs, dat in een steeds groter aantal gevallen in het Engels wordt 
gegeven, wat al jarenlang onderwerp van discussie is. Vermoed wordt dat er door het 
kabinet vooral gekeken wordt naar maatregelen die het Nederlands als voertaal bij 
opleidingen moeten stimuleren, aangezien vermoed wordt dat dit het aantal internationale 
studenten omlaag zal brengen.

Hoewel dit soort (of andere) maatregelen in de universiteitssteden in de Randstad met 
gejuich worden ontvangen, wordt er zeer gevreesd voor de gevolgen van een rem op de 
instroom van internationale studenten bij onderwijsinstellingen in de grensregio’s door 
allerhande instanties, van overheden tot werkgevers. Het op welke manier dan ook 
beperken van de instroom van internationale studenten heeft zeer nadelige gevolgen voor 
de demografie, de economie en de leefbaarheid van Venlo en Limburg. Daarnaast biedt het 
internationale karakter dat de onderwijsinstellingen krijgt een meerwaarde voor het onderwijs
en onderzoeksklimaat in de regio.

De fractie van D66 maakt zich dus zorgen: Een algemene rem of stop komt op internationale
studenten kan mogelijk grote gevolgen hebben voor de onderwijsinstellingen in Venlo. Het 
op de kaart zetten van Venlo als studentenstad om talentvolle studenten naar de regio te 
trekken en te binden is al jarenlang een speerpunt. Deze ambities zouden een flinke knauw 
kunnen krijgen als er (in)direct beleid wordt gevoerd gericht op het toelaten van minder 
internationale studenten.

Daarom heeft de fractie van D66 de volgende vragen voor uw college:

1. Op welke wijze werkt u samen met Fontys Venlo, HAS Venlo en UM Campus Venlo, 
andere kennisinstellingen, bedrijven en medeoverheden om de impact van 



aanstaand beleid bij betrokken politieke krachten in Den Haag kenbaar te maken? 
Kunt u de raad over de voortgang en ontwikkeling van deze acties periodiek 
informeren?

2. Welke gevolgen heeft een mogelijke afbouw van de instroom van internationale  van 
het vervolgonderwijs in Venlo op de onderwijsambities van uw college? Op welke 
manier speelt uw college, in samenwerking met onze lokale onderwijsinstellingen, in 
op deze ontwikkelingen en probeert u negatieve gevolgen hiervan te verminderen 
en/of te voorkomen?

In het artikel in de Observant geeft de voorzitter van het college van bestuur van UM aan 
“geen agressieve groeiplannen te hebben in Maastricht”. De groei van UM richt zich vooral 
op Venlo en Heerlen, mede op initiatief van deze gemeenten. Ook wordt hierin gesproken 
over het vergroten van de ‘blijfkans’; de kans dat een student blijft hangen waar deze 
gestudeerd heeft. Vooral hier zien betrokkenen nog grote uitdagingen en inhaalslagen voor 
de regio Venlo.

3. Welk aandeel van nationale en internationale studenten, opgeleid in Venlo, blijft 
daadwerkelijk in Venlo werken na afronding van de studietijd? Welke motivatie geven
studenten bij het kiezen voor blijven of vertrekken uit Venlo?

4. Bent u het met de fractie van D66 eens dat de internationale student en de 
internationale werknemer van essentieel belang zijn voor de groeiambities die Venlo 
heeft, ook met het oog op de toenemende vergrijzing van onze regio en de braindrain
van hooggekwalificeerd talent richting Randstad?

5. Ziet uw college (extra) mogelijkheden om samen met betrokken partijen sterker in te 
zetten op het binden van studenten aan Venlo? Zo ja, hoe?

6. Deelt het college de mening van D66 dat vroegtijdige, verstevigde inzet op 
Nederlandse taalles bij kan dragen aan de integratie van internationale studenten in 
Venlo en het daarmee kansen biedt om het aantal studenten dat zich langdurig in 
onze regio vestigt, te verhogen? Op welke manieren wordt dit op dit moment 
gestimuleerd?
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